

# 興大人文學報

第五十三期

## 目次

### 主題論文：全球生態理論與華語文學

- 處所理論與生態文學……………王 諾……1
- 論張煒創作的地方意識及其文學建構……………劉 蓓……41

### 一般論文

- 生命自足解困之可能解題  
——從《莊子·應帝王》有關「非人」之解探究其創生價值……吳鈺崧……57
- 朱彝尊、王士禎評杜異同述論……………周振興……91
- 古文書所見清代沙轆社土地流失原因析探……………王政文……121
- 殖民時空下的多重視角  
——佐多稻子《台灣之旅》(1943-1944)的臺灣書寫……………許麗芳……145
- 從萬物有靈到聖王崇拜——臺灣三官信仰流變之探析……………李建德……167
- 一貫道初期在雲彰地區的人文考察  
——以斗六崇修堂為核心之探索……………李欣霖……193

### 附 錄

- 徵稿簡約
- 撰稿格式

# Chung Hsing Journal of the Humanities

Vol. 53

September 2014

## Articles

Special Issue : Global Ecological Theories and Sinophone Literature

**Nuo Wang** Place Theory and Ecoliterature..... 1

**Bei Liu** On the Sense of Place and Literary Construction in Zhang Wei's Works .... 41

Literary and Cultural Criticism

**Yu-sung Wu** Life Will Find Its Way: "Non-Human" and the Value of Creativity in Zhuangzi's "The Normal Course for Rulers and Kings" ..... 57

**Cheng-hsin Chou** A Comparative Study of Zhu Yi-zun's and Wang Shi-zhen's Literary Critiques of Du Fu ..... 91

**Cheng-wen Wang** On the Land Right Loss of Papora Salach in Ching Taiwan ..... 121

**Li-fang Hsu** Multiple Viewpoints under Colonialism: Sata Ineko "Travel in Taiwan"(1943-1944)..... 145

**Chien-te Li** From Animism to Sage Kings Worship : The Rheology of Taoism Three Divine Officials Worship in Taiwan ..... 167

**Hsin-lin Lee** Early I-kuan Tao in Yunlin and Zhanghua Area: A Case Study of Chong-xiu Temple ..... 193

## Appendices

Notice to contributors

Style sheet